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a r m a n m e l i . i r انتصاب های فامیلی سد راه بهره وری نهادهای مختلف  

کمیته حقیقت یاب تشکیل شود

گفت وگــو
اشرف بروجردی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

کشور به یک مدیریت کارآمد اجرایی 
نیازمنداست

  دولت نتوانسته شرایط زندگی خوب را فراهم کند
بازیابی اعتماد عمومی مستلزم ارتقای سطح زندگی مردم است

آرمان ملی: مزیت دیگر تشکیل کمیه 
حقیقت یاب، روشن شدن ابعاد و دامنه واقعی 
انتصاب های فامیلی در دولت است تا تصمیمات 
سکاندار قوه مجریه درباره این انتصاب ها از 
دو آفت خطرناک »بزرگ نمایی« از سوی 
منتقدان و »کوچک نمایی« توسط اطرافیان 
وی در امان بماند. رئیسی در سفر قم اعلام 
کرد:»متأسفانه، نقاط قوت این دولت را با 
عملیات روانی، نقاط ضعف جلوه می دهند 
و برای مثال درحالی که این دولت به دور از 
فامیل بازی تشکیل شده اما تلاش می کنند 
طور دیگری آن را به مردم معرفی کنند«. 
متهم سازی منتقدان »انتصاب های فامیلی« 
به »عملیات روانی« از سوی رئیسی در حالی 
بیان شد که هم زمان با سخنان وی رسانه ها 
تصویر حکم رضا طاهرخانی داماد رجب 
رحمانی نماینده تاکستان به عنوان فرماندار 
دماوند را منتشر کردند، حکمی که امضای 
استاندار تهران، پای آن نقش بسته است. 
اما این تمام ماجرا نیست، اندکی پس از 
استقرار دولت سیزدهم، خبرها و مستنداتی 
پیرامون انتصاب های فامیلی در رسانه ها و 
به ویژه شبکه های اجتماعی منتشر می شد که 
به تدریج، افزایش جهشی تعداد منصوبان، توجه 
افکارعمومی را به خود جلب کرد. طبیعی است، 
مرور همه منتشرشده ها، در حوصله مخاطبان 
نیست اما به مصداق »مشت، نمونه خروار« چند 
مورد قابل اشاره است: میثم نیلی که از سوی 
وزیر ارشاد حکم عضویت در هیات امنای بنیاد 
سینمایی فارابی را دریافت کرده، برادر مقداد 
نیلی داماد ابراهیم رئیسی است زینب کدخدا 
با حکم سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران، 
به سمت رئیس دانشکده دندانپزشکی منصوب 
شد. این درحالی که است برخی رسانه ها خبری 
حاکی از اینکه او دخترخاله همسرسید ابراهیم 
رئیسی است، منتشر کردند که تکذیبی درپی 
نداشت. مسعود فیاضی، برادر داماد زاکانی و 
معاون زاکانی در مرکز پژوهش های مجلس، 
از سوی رئیسی به عنوان وزیر پیشنهادی 
آموزش وپرورش معرفی شد که البته پشت 
سد »بهارستان« ماند و نتوانست رأی اعتماد 
بگیرد. غلامحسین اسماعیلی رئیس دفتر 
رئیس جمهور با صدور حکمی، محمدمهدی 
رحیمی، باجناق فریدالدین حدادعادل را به 
سمت »مدیرکل روابط عمومی« منصوب کرد. 
تابناک وابسته به محسن رضایی خبر داد که 
»سیدمحمدمهدی احمدی )داماد محسن 
رضایی( به عنوان مدیرعامل بانک شهر برگزیده 
شد؛ خبری که ظاهراً به مذاق عده ای خوش 
نیامده است.« درپی واکنش های اعتراضی، او 
اعلام کرد که »زمانی که از او درباره این موضوع 
سؤال کردند او در پاسخ عنوان کرد که استخاره 
کرده و بد آمده در نتیجه از این سمت انصراف 
داده است! البته احمدی هم اکنون قائم مقام 
بانک شهر است و آن پست در استخاره بد 
نبوده است! الهام اکبری مشاور وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در امور آموزش های شهروندی، 
همسر احمد نادری نماینده مجلسی است که 
اخیرا رفتنش به ورزشگاه رئال مادرید را برای 
»مردم شناسی«دانسته بود، جنجالی شد. 
سجاد صفارهرندی مدیر پژوهشکده فرهنگ 
و هنر اسلامی حوزه هنری پسر محمدحسین 
صفارهرندی- عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام حسین عامریان فرزند لاله افتخاری 
نماینده اصولگرای مجلس درست یک هفته 
بعداز آنکه مشی دولت رئیسی را مشی پیامبر 
توصیف کرده بود، به سمت ریاست موسسه 
صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد 
رسید. جواد اوجی وزیر نفت در حکمی پیام 
کهتری انور از نزدیکان سعید جلیلی را به عنوان 
مشاور وزیر و مدیرکل دفتر وزارتی منصوب 
کرد. مدتی بعد، باشگاه خبرنگاران وابسته به 
صداوسیما، سند استخدام او را منتشر کرد 
که نشان می داد با دستور ویژه وزیر حقوق ۳۲ 
میلیون تومانی دریافت می کند. واکنش وزارت 
نفت، شکایت از خبرنگار افشاگر بود اما او در 
دادگاه تبرئه شد. این ها، نمونه های اندکی از 
انتصاب های فامیلی رسمی است و البته حجم 
خبرهای رسمی و غیررسمی رسانه ای درباره 
انتصاب های بسیار گسترده تر بوده است. اولین 
واکنش حامیان دولت، سکوت بود اما با افزایش 
فشارها درصدد توجیه و دفاع برآمدند. ازجمله، 
عبدا... گنجی مدیرمسئول وقت روزنامه جوان 
در سرمقاله ای، انتقاد از انتصاب های فامیلی را 
ظلم به این افراد دانسته و نوشت: »اگر فرزندان 
مسئولان نظام لیاقت و شایستگی داشتند باید 
در صندلی های مدیریتی قرار بگیرند. اکنون 
دهه ۶۰ نیست که بگوییم فرزندان و منسوبین 
مسئولان بروند نجاری، مکانیکی... اینکه طبق 
هیچ قاعده ای نباید فرزندان منسوبین نظام وارد 
کار حاکمیتی شوند، ظلم مضاعف به بخشی از 

آینده داران این کشور است. 
  انتصاب فامیلی را بزرگ نکنید

افرادی مانند فریدون عباسی نماینده 
داشتند که  تأکید  مجلس حامی دولت 
»بعضی از افراد با مسئولان رده بالاتر، حداقل 
نسبت فامیلی یا آشنایی دور دارند که این 
موارد را نباید بزرگ کرد... نباید جامعه را از 
خدمات افراد شایسته محروم کرد.« درنهایت 
هم روزنامه کیهان هم به جای پاسخگویی 
اقناعی به منتقدان، آنان را نواخت و نوشت: 
»فضاسازی پادوهای رسانه ای اشرافیت 
مدعی اعتدال و اصلاحات علیه دولت جدید 
در حالی است که طیف حاکم بر دولت سابق، 
مصداق بارز خویشاوندسالاری و فامیل بازی 
در انتصاب ها و همچنین ایجاد موقعیت های 
ادامه صفحه7 رانت خواری...  

گزارش

آرمان ملی- سهیل ثابت: شرایط 
افتصادی و معیشتی جامعه و نارضایتی و 
اعتراض مردم به وضع بغرنج زندگی خود 
نشان می دهد که تغییری در زندگی آنها 
حاصل نشده است و به قرائت عده ای به لحاظ 
افزایش افسار گسیخته قیمت ها وضعیت از 
چند ماه پیشتر بد تر شده است. این در حالی است که اخیرا بحث 
حذف ارز4۲۰۰ تومانی نیز مطرح شده که به گواه اقتصاددانان 
می تواند شرایط اقتصادی را به مراتب نسبت به شرایط کنونی 
بدتر کند. با این حال رئیس جمهور همواره بر گره گشایی از کار 
مردم و تغییر به نفع مردم سخن گفته و می گوید. حال باید دید 
با توجه به شرایط فعلی جامعه و برای احیای اعتماد عمومی و 
سرمایه اجتماعی دولت چه برنامه ای را در دستور کار خواهد 
داشت. در این راستا »آرمان ملی« با اشرف بروجردی فعال 
سیاسی اصلاح طلب و رئیس سابق کتابخانه ملی ایران به گفت وگو 

پرداخته است که می خوانید. 
  چند ماه از عملکرد دولت سیزدهم می گذرد و با 
وجود وعده های بسیار در راستای تغییر به نفع مردم آنچه 
در جامعه مشاهده می شود این است که به نظر نمی رسد 
نسبت به گذشته تغییری حاصل شده باشد؛ ارزیابی شما 

چگونه است؟
معمولا کسانی که بحثی را مطرح می کنند یا وعده ای را 
می دهند باید مبتنی بر یکسری اطلاعات باشد. اینکه گفته 
شود این کار باید بشود، آن کار باید بشود یا اینکه باید چنین و 
چنان کنیم اما اتفاقی نمی افتد و شاهدیم که این بایدها تحقق 
پیدا نمی کند به دلیل ضعف شناخت از قابلیت  های جامعه و از 
ظرفیت هایی که در جامعه و ایران وجود دارد است. همچنین 
به این دلیل است که فرد نسبت به مباحثی که مطرح می کند 
نمی تواند بردی برای آن مطالب متصور شود. لذا اگر قرار بر این 
باشد که یک ارزیابی از جامعه و شرایط جامعه داشته باشیم برای 
دسترسی به یک تصویر مطلوب از جامعه می بینیم که چنین 
تصویری تحقق پیدا نکرده و مردم روز به روز به لحاظ سطح 
زندگی در فقر بیشتری قرار می گیرند و دولت به جهت موقعیت 
اجتماعی و اشتغال نتوانسته شریطی را برای جامعه فراهم کند 
که مردم احساس آرامش کنند و بتوانند در یک فضای مناسب 
زندگی را به سر ببرند. لذا طبیعتا اگر بخواهیم تحلیلی از شرایط 
فعلی جامعه و عملکردها بدهیم قاعدتا می توانیم بگوییم که 
جامعه ای سرشار از نا امیدی را شاهد هستیم. جامعه ای که در آن 
گرسنگی و فقر فراگیر تر می شوند و مردم در آن احساس می کنند 
که صدایشان را کسی نمی شود، خواسته شان به جایی نمی رسد و 
نتیجه ای به دست نمی آید. این شرایط امروز جامعه ما است و اگر 
قرار بر این است که بتوانیم به یک جامعه مطلوب دست پیدا کنیم 
قطعا نیازمند به مدیریت کارآمد، استفاده از تجارب سایر افرد و 

تصمیمات قاطع و مفید برای آینده جامعه هستیم. 
  با توجه به شرایط جامعه و نارضایتی از عملکردها 
این نوع اقدامات و عملکردها چه میزان بر اعتماد عمومی 
تاثیر گذار خواهد بود و برای احیای اعتماد از دست رفته 

باید چه اقداماتی صورت گیرد؟
اساسا جامعه ما از شرایطی که در بدو انقلاب زندگی می کرده 
تا امروز در مقاطع تاریخی مختلف شاهد افت سرمایه اجتماعی 
و اعتماد بوده و می بینیم که مردم هر روز نسبت به روز گذشته 
نسبت به مدیران و تصمیم گیران و آینده خودشان بی اعتماد 
می شوند. طبیعتا اگر قرار باشد که سرمایه اجتماعی افزایش پیدا 
کند و مردم نسبت به دولت و حاکمیت اعتماد بیشتری داشته 
باشند نمود عینی آن باید در تغییراتی که در ارتقای سطح زندگی 
مردم ایجاد و ظاهر می شود به نمایش در آید. اگر شرایط به نحوی 
پیش برود که مردم احساس کنند خواسته هایشان می تواند 
محقق  شود در طول مدتی می توان به بازیابی این سرمایه و اعتماد 
عمومی خوشبین بود. وقتی مردم مرتب می شنوند که اختلاس ها 
فراگیر است و نمی توانند شرایط خوبی را تجربه کنند اعتماد 
شکل نمی گیرد وبر عکس هر روز کاهش پیدا می کند. بنابر این 
باید اقداماتی در راستای ارتقای سطخ زندگی مردم و تغییرات در 
وضعیت اقتصادی و معیشتی ایجاد شود تا کم کم مردم نیز نسبت 
به روندهای موجود در جامعه احساس اعتماد کنند و شرایط به 
سال  های اول انقلاب که اعتماد بالایی نسبت به عملکرد ها و 
مسئولان در جامعه وجود داشت بازگردد. البته با توجه به اینکه 
انتخابات مجلس دوازدهم را نیز در سال  های آینده پیش رو داریم 
بازیابی این اعتماد عمومی ضروری به نظر می رسد چرا که با 
تجربه انتخابات مجلس یازدهم و ریاست جمهوری سیزدهم به 
نظر نمی رسد که جریانات سیاسی خواهان انتخاباتی کم رونق و 
حداقلی باشند. هر چند که همه چیز بستگی به شرایط آن موقع 
جامعه، عملکرد شورای نگهبان و رویکرد حاکمان دارد که چه 
میزان شرایط را فراهم کنند که همه نیروها امکان مشارکت داشته 
باشند. با این شرایط فعلی به نظر من مردم همچنان دلسرد تر و 
نا امید تر از گذشته خواهند بود و با عملشان نیز این موضوع را 

نشان خواهند داد. 
  کمتر از 2 سال از روی کار آمدن مجلس یازدهم 
می گذرد و با وجود شعارهای پر طمطراق داده شده مبنی 
بر بهبود وضعیت معیشتی مردم و حل مشکلات جامعه اما 
هنوز عملکردی که نشان دهنده عزم مجلس برای این 
کار باشد مشاهده نشده؛ در این راستا عملکرد مجلس 

را چگونه می بینید؟
من اصلا این مجلس را به عنوان نمایندگان مردم نمی شناسم و 
این مجلسی نیست که برآمده از اراده جمعی باشد. با حذف نیروها 
توسط شورای نگهبان اینها هرگز نمی توانند مردم را نمایندگی 
کنند. اکثر نمایندگان مجلس یازدهم کسانی هستند شناخت 
کافی از شرایط جامعه ندارند، نمی توانند تصمیمات خوبی برای 
جامعه اتخاذ کنند و نیاز مردم را خوب ببینند. به همین جهت به 
نظر می رسد که مجلس یازدهم مجلسی نیست که بشود برای 
آن نمره ای تعیین کرد و به نظر من این مجلس به قهقرا می رود 

و اصلا مجلسی نیست که پاسخگوی خواست و نیاز مردم باشد. 
  برخی معتقدند به رغم اینکه گفته می شود مشکلات 
اقتصادی جامعه جملگی ناشی از تحریم های ظالمانه است 
اما برخی عملکردهای ناموفق و به عبارتی ناکارآمدی ها 
نیز سبب ساز این موضوع است؛ تحلیل شما از این موضوع 

چگونه است؟
معتقدم که قطعا عملکردها دخیل است و البته تحریم ها نیز 
قطعا تاثیر دارد و نمی توانیم بگوییم که بی تاثیر است ولی تحریم 
به تنهایی این شرایط را برای جامعه به وجود نیاورده است و 
مدیریت های نامناسب هم به شکل گیری چنین شرایطی در 

جامعه کمک کرده است.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: از هر فرصتی 
برای هجمه به آیت ا... هاشمی استفاده می کنند 
حتی امروز که سال ها از درگذشت ایشان می گذرد. 
در اذهان همگان هست که چه اتهاماتی روانه 
رئیس سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام و 
 .. . خانواده او کردند که دلیلش ممانعت آیت ا
هاشمی از تندروی و انحصارطلبی بود. دلواپسان 
ابتدای انقلاب نمی توانستند شاهد میزان  از 
اعتماد امام خمینی به هاشمی باشند بنابراین 
از هر فرصتی برای هجمه به ایشان و فرزندانش 
استفاده می کردند. این دلواپسان حتی به آنچه 
می گویند اعتقادی ندارند که نمونه بارز آن چند 
روز اخیر و 9 دی است. آنها در شعار این روز را روز 
وحدت نامیدند اما نشان از وحدت بخشی درگفتار 
و رفتارشان نبود چنانکه فرصت را برای هجمه 
مجدد به آیت ا... هاشمی مناسب دیدند و باز هم 

اتهام زنی کردند. 
  اتهامات یک دلواپس به هاشمی 

از جمله این دلواپسان جواد کریمی قدوسی است 
که سال ها علیه یار امام )ره( صحبت کرد و البته 
پاسخی دریافت نکرد. آنطور که خبرآنلاین نوشته 
این نماینده مجلس به اتهام زنی به هاشمی، خاتمی 
و دیگر اعتدالیون پرداخته و گفته است: »آقای 
هاشمی رفسنجانی آن زمان پیش چشم مردم 
احترام داشت، آقای موسوی نخست وزیر دوران 
جنگ تحمیلی بود، آقای کروبی ۸ سال رئیس 
مجلس شورای اسلامی بود، آقای خاتمی هشت 

سال رئیس جمهور بود و چهره هایی از این قبیل 
و در این تراز که توسط سرویس های جاسوسی 
دشمن مدیریت می شدند، به چشم می دیدند 
که در خیابان ها به نوامیس مسلمین و شیعه 
چه می گذرد، اموال مسلمین به آتش کشیده 
می شود، امنیت نظام به خطر افتاده است، آنها 
به گوش خود می شنیدند که سران طاغوت در 
دنیا و اروپا از فتنه گران حمایت می کنند، امام 
مسلمین برای همه اینها سفیر و پیام فرستاد که 
این حمایت دشمن را محکوم کنید، اما یک نفرشان 
محکوم نکردند به بهانه تقلب در انتخاباتی که ۸۰ 
درصد مردم آمده و رأی داده بودند. اینجا بود که 
رزمندگان و خادمان و فرماندهانشان اقرار کردند، 
مقابله با فتنه ۸۸ سخت تر از مقابله در ۸ سال جنگ 
تحمیلی بود.« او در حالی چنین به تخریب آیت ا... 
هاشمی پرداخته که پیش از آن یعنی در سال 95 
تاکید کرده بود: »هوش وافر مرحوم آیت ا... هاشمی 
رفسنجانی و علاقه شخصی ایشان به رهبر معظم 
انقلاب، اجازه نداد دشمن موفق به ایجاد دوقطبی 
شود.« این دوگانگی در اظهارات شاید نشان از 
تلاش برای رسیدن به قدرت یا حفظ آن باشد چرا 
که بعید است بعد از 5 سال نظر فردی که خود را 
شایسته نمایندگی مردم در مجلس می داند چنین 

تغییر کند!
  هجمه صداوسیما و ذوالنور 

صداوسیما هم مانند گذشته مشی تخریب آیت 
ا... هاشمی را پیش گرفت و فراموش کرد درباره 

شخصیتی در حال ساخت برنامه و ارایه گزارش 
است که در عالیترین کرسی های کشور حضور 
داشت. خبرگزاری صداوسیما این بار دست به 
دامان مجتبی ذوالنور نماینده دلواپس مجلس 
شد تا اظهاراتش علیه آیت ا... هاشمی را چنین 
منتشر کند: » هشت ماه قبل از انتخابات کمیته 
صیانت از آرا را تشکیل دادند تا به دنیا القا کنند 
که انتخابات ایران ناسالم است و از این طریق، 
هم حمایت دشمنان انقلاب را جذب کنند، هم 
احساسات مردم را برای لشکر کشی به خیابان 
تحریک کنند. کار به جایی رسید که در مراسم 
نمادین استقبال از امام راحل در فرودگاه مهرآباد، 
آقای هاشمی رفسنجانی در سخنرانی خود از 
برگزاری انتخاباتی خوب در ماه های آینده خبر داد 
و آن را منوط به دخالت نکردن شورای نگهبان و 
نیرو های نظامی دانست تا به مردم القا کند که قرار 
است کسانی در این انتخابات دخالت کنند و آرا 
مردم را به نفع خود تصاحب کنند. با انتشار این 
کد های غلط و به کارگیری افرادی خاص بود که 
توانستند هشت ماه آشوب را در کشور بر پا کنند و 
کار را به جایی رساندند که به هیات های مذهبی و 
مساجد حمله کردند و آن ها را به آتش کشیدند.« 
جالب اینجاست رسانه هایی که مخاطب ندارند در 
این ایام تلاش کردند با هجمه به آیت ا... هاشمی به 
تبلیغ خودشان بپردازند مانند خبرگزاری شبستان 
که به نقل از حجت الاسلام والمسلمین محمد ملک 
زاده مدعی شد: »در روز انتخابات و قبل از پایان 

زمان رای گیری زمینه سازی گسترده ای برای 
اعلام زودهنگام پیروزی میرحسین موسوی و در 
غیر این صورت تقلب در انتخابات انجام می شود. 
همسر آقای هاشمی رفسنجانی از هواداران 
میرحسین می خواهد در روز بعد از انتخابات 
اگر تقلب اتفاق افتاد )میرحسین به عنوان پیروز 
انتخابات اعلام نشد( به خیابان ها بریزند. شخص 
میرحسین نیز در این روز اعلام می کند »برنده 
قطعی با نسبت آرای بسیار زیاد، اینجانب هستم«! 
و این چنین با اسم رمز تقلب - که از سال ها قبل 
روی آن برنامه ریزی و مطالعه شده بود- آشوب های 
خیابانی به راه افتاد. اما نکته قابل تامل در این میان، 
موضع قابل تامل برخی خواص در این زمینه است 
که پیش از وقوع و در میانه آشوب های خیابانی، 
بر شعله این آشوب ها دمیدند. آقای هاشمی 
در نامه ای سرگشاده به رهبر انقلاب از غیرقابل 
تحمل بودن وضعیت موجود و اعتراضات گسترده 
خیابانی در صورت عدم ابطال نتیجه انتخابات 
هشدار می دهد. و اما تنها مرهمی که این فتنه 
را خاموش کرد بصیرت انقلابی مردم در 9دی 

1۳۸۸ بود«
  محسن هاشمی چه گفته بود

ادعای دلواپسان علیه آیت ا... هاشمی هدفدار 
است چرا که اگر اینگونه نبود به یاد می آوردند 
که پسر ارشد ایشان درباره 9 دی که چه سخنانی 
داشت. محسن هاشمی گفته بود: »هوشیاری و 
موقع  سنجی مردم باعث شد که اختلافات و فتنه، 
صدمه ای به انقلاب نزند. تظاهرات 9 دی با فراخوان 
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی به ریاست 
آیت ا... جنتی و در واکنش به اعتراضات ناشی از 
انتخابات ۸۸ انجام شد. با توجه به اینکه در تاسوعا و 
عاشورای ۸۸ به مقام امام حسین )ع( توهین  هایی 
شده بود، وقتی تظاهرات 9 دی شکل گرفت نه به 
ادامه اختلافات بود و دوستداران انقلاب به میدان 
آمدند. رهبر انقلاب نیز تعریفی از موضوع فتنه 
داشتند که خیلی مهم است و فرمودند عده ای 
می آیند با لباس دوست کارهایی انجام می دهند 
ولی در باطن دشمن هستند و بعضی ها هم دشمن 
هستند و با لباس دوست اقداماتی انجام می دهند 
بنابراین ما باید کاملاً  مراقب باشیم و با بصیرتی که 
داریم بتوانیم آن غباری را که روی این موضوعات 
می افتد کنار بزنیم و دشمن را از دوست جدا کنیم. 
بعضی از کشورهای فتنه گر نیز روی این موضوع 
سوار شدند و عملًا اختلافات را به سمتی بردند که 

انقلاب زیر سؤال برود و مشکلاتی پیش بیاید.«

آرمان ملی – یاسمین طالقانی : مشخص نیست چرا علاقه 
وافری دارند تا در اموری که در حیطه وظایف آنها نیست ورود پیدا 
کرده و موضوعاتی را مطرح کنند که وظیفه نهادهای خاص است. 
سال های زیادی را صرف هجمه به ظریف و تیم مذاکره کننده 
برخی  کنند  القا  چنین  تا  ساختند  گاندو  کردند،  هسته ای 
مذاکره کنندگان درارتباط با خارج کشور هستند. اکنون هم پروژه 
اتهام زنی به مدیرعامل بانک آینده را دنبال می کنند. در اذهان زیادی 
هست که محمود خاوری مدیرعامل بانک ملی چطور نامش را در 
اختلاس ۳ هزار میلیاردی ثبت کرد و پس از آن به کانادا گریخت چون 
دارای اقامت در آن کشور بود. اکنون به نظر می رسد جریان حامی 
دولت احمدی نژاد مترصد شبیه سازی شرایط خاوری با مدیرعامل 

بانک آینده هستند. 
  دلواپسان مجلس مشغول هستند

روز گذشته عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
درباره رفت و آمدهای فراوان مدیرعامل بانک آینده به انگلیس و 
سکونت خانواده وی در این کشور اظهار داشت: متأسفانه ما شاهد 
این هستیم که رئیس کل اسبق بانک مرکزی که پرونده قضائی دارد، 
احکامی را برای برخی افراد صادر کرده که دارای مشکل است؛ ما در 
دوران مدیریت آقایان ولی ا...سیف و سید احمدعراقچی در بانک 
مرکزی شاهد تلاطم های بازار ارز بودیم و به نظر می رسد سرچشمه 
یعنی بانک مرکزی مشکل دارد و انتصاب افرادی مانند مدیرعامل 
بانک آینده می تواند شاهدی بر این مدعا باشد. ابوالفضل ابوترابی 
افزود: متأسفانه تعداد دو تابعیتی ها و به ویژه افرادی که تابعیت 
انگلیس را داشته و کثیرالتردد به انگلیس هستند در دولت سابق و 
بانک مرکزی و زیر مجموعه آن زیاد بود که می توانم به مدیرعامل 
بانک آینده اشاره کنم، لذا پذیرفتنی نیست که خانواده مدیرعامل 
یک بانک برای سالیان متمادی در انگلیس سکونت داشته باشند و او 
هم ترددهای زیادی به کشوری متخاصم به نام انگلیس داشته باشد. 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس توضیح داد: 
شورای عالی امنیت ملی درباره انتصاب افراد در پست های حساس 
مصوبه ای دارد که در آن تصریح شده نباید مسئولیت های خاص 
به افراد دوتابعیتی و یا افرادی که به کشورهای متخاصم ترددهای 
زیادی دارند داده شود و حتی آنهایی که خانواده شان و فرزندانشان 
در این کشورها ساکن هستند مشمول این قانون می شوند، ولی بانک 
مرکزی به این قانون بی توجهی کرده و آن را اجرا نکرده است و خلاف 
مصوبه شورای عالی امنیت ملی عمل کرده است. وی افزود: افرادی 
که در انتصاب و امضای حکم مدیرعامل بانک آینده که کثیرالتردد 
به انگلیس است نقش داشته و خلاف مصوبه شورایعالی امنیت ملی 
اقدام کرده اند باید پیگرد قانونی شوند، زیرا ترک فعل انجام داده اند و 
نظارت خوبی را انجام نداده اند. عضو کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس اظهار داشت: از قوه قضائیه می خواهم مسئولینی که 
باید برای قانون و مصوبه شورایعالی امنیت ملی در عدم گماردن برخی 
افراد مشکل دار در پست های حساس کوتاهی کرده اند را دادگاهی 
کند. وی گفت: در تحقیق و تفحص از مسئولان دو تابعیتی در مجلس 
به نام 1۰۰ نفر رسیدیم که نام 7۰ نفر از آنها منتشر شده است و باید 
آقای اژه ای در قوه قضائیه کلیه مسئولانی که به مصوبه شورای عالی 
امنیت ملی بی توجهی کرده و ترک فعل کرده اند را تحت پیگرد قانونی 
قرار دهند. ابوترابی خاطرنشان کرد: مسئولان دو تابعیتی یا آنهایی 
که خانواده شان در کشورهای خارجی هستند در حقیقت گروگان 
دشمن هستند و هرچه دشمن بخواهد آنها مجبور به عمل هستند. 
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس افزود: مدیرعامل 
بانک آینده دسترسی بالایی به اطلاعات حساس و اقتصادی کشور دارد 
و بارها در جلسات مهم نظام حضور داشته است. این در حالی است که 
ما در جنگ اقتصادی و تحریمی قرار داریم و نمی توانیم بپذیریم که 
مدیران بانکی که بخشی از فرماندهان اقتصادی هستند، به کشورهای 
متخاصم سفرهای متعددی داشته و خانواده آنها در انگلیس ساکن 

باشند. هجمه به مدیرعامل بانک آینده در قالب پروژه دلواپسانه دنبال 
می شود چنانکه ۶ دی هم نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس با اشاره به کثیرالتردّد بودن مدیرعامل بانک آینده به 
انگلیس و سکونت خانواده وی در لندن گفت: متأسفانه خانواده برخی 
از مدیران ارشد کشور در خارج زندگی کرده و در آنجا سکونت دارند، 
این در حالی است که این اقدام آنها از لحاظ امنیتی به صلاح نیست 
و بی احترامی به ملت ایران محسوب می شود. محمد حسن آصفری 
افزود: پذیرفتنی نیست که خانواده یک فرد که مدیرعامل بانک باشد 
در کشوری متخاصم به نام انگلیس زندگی کند و در طول سه سال 
اخیر چندین بار به لندن سفر کند؛ خباثت انگلیسی ها بارها علیه 
جمهوری اسلامی تکرار شده است و نباید فردی که مدیرعامل یک 
بانک خصوصی است و پیشتر هم رئیس سازمان بورس بوده، به این 
میزان به یک کشور متخاصم تردد داشته باشد. نا.یب رئیس کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراهای مجلس تصریح کرد: دستگاه های امنیتی 
نظیر سازمان اطلاعات سپاه و وزارت اطلاعات نباید اجازه دهند افرادی 
که سفرهای متعددی به انگلیس داشته و خانواده آنها در آنجا سکونت 
دارند به عنوان مدیرعامل یک بانک منصوب شود. این در حالی است 
که خانواده این فرد قطعا به قانون اساسی انگلیس متعهد است و انبوهی 
از اطلاعات و مسائل پولی کشور را به عنوان مدیرعامل بانک در اختیار 
دارد. آصفری گفت: هیچ ضمانتی وجود ندارد که او در رفت و آمدها، 
اطلاعات خاص کشور را با خود نبرده باشد؛ لذا به صلاح نیست که 
چنین فردی مدیرعامل یک بانک باشد و توقع آن است که سریعا بانک 
مرکزی ورود کرده و دستگاه های امنیتی هم این پرونده را به صورت 
ویژه بررسی کنند، این در حالی است که یک فرد ممکن است به خاطر 
یک مسأله کوچک با استعلام منفی جهت تصدی در مسئولیت خاص 
مواجه شود، ولی فردی که مسئولیت پولی مهمی دارد و اسرار مالی 

زیادی هم در اختیار دارد نباید با تاییدیه استعلام مواجه شود. 
  خاوری چه شد؟

در اذهان هست که احمدی نژاد سال 9۰ گفته بود: »مدیرعامل 
بانک ملي را چه کسي فراري داد؟ من در این خصوص با مراجع 
مسئول مکاتبه کردم. ماجراي فساد بزرگ بانکي را که خود من 
پیگیري کردم. با کمک توده مردم از این موضوع مطلع شدم و وقتي 
به آنها گفتم بروید پیگیر این ماجرا شوید آنها بدل زدند و موضوع را به 

سمت دولت هدایت کردند.«

»آرمان ملي« بهانه هاي دلواپسان را روایت مي کند:

پشت پرده نگراني سفرهاي يك رئيس بانك!
  کاسبان تحریم خاوري و امثال او را چند سال است که رها کرده اند ولي درصدد ساختگي خاوري2 هستند

صیانت از فضای مجازی واژه ای بود که سبب نگرانی های زیادی 
در میان اقشار مختلف شد. برخی معتقدند مجلس درصدد اعمال 
محدودیت هایی برای دسترسی کاربران به فضای مجازی است و 
برخی دیگر که کسب وکارشان در فضای مجازی است، این نگرانی 
را دارند که صیانت سبب پایان درآمدزایی می شود. جالب اینجاست 
که اکنون تلاش هایی برای رفع دغدغه نمایندگان و نه مردم نگران 
صورت می گیرد چنانکه دیروز نماینده مشهد در مجلس گفت: 
این طرح تاکنون دوبار به صحن آمده است، در نسخه اول دامنه 
شفافیت خیلی بازتر و وسیع تر دیده شده بود. بحرینی ادامه داد: 
اما آن طرح در صحن رأی نیاورد پس از آن نتیجه این شد که 
کمیسیون نسبت به طرح قبلی یک مقدار دست پایین تر را بگیرد. 
نسخه ای که اکنون در نوبت طرح در صحن، قرار دارد؛ آن دغدغه ها 
را برطرف کرده است اما به همان میزان از شفافیت هم کاسته شده 
است. من قطعا نسخه اول را انتخاب می کردم اما این طرح هم کاملا 
دغدغه های صنفی و قشری در آن دیده شده و سعی کرده ایم که 

نمایندگان بدون دغدغه بتوانند به آن رأی بدهند. 

حذف ارز 4۲۰۰ تومانی سبب نگرانی های زیادی در میان 
اقشار مختلف شده چرا که پیش بینی می کنند برای خرید 
مایحتاجشان با مشکل مواجه می شوند. از سوی دیگر عنوان 
شده که یارانه افزایش پیدا می کند اما نسبت حذف ارز 4۲۰۰ 
تومانی با یارانه درنظر گرفته هماهنگ است؟ نماینده تبریز در 
مجلس گفت: افزایش رقم یارانه ها، حذف ارز 4۲۰۰ تومانی را 
جبران نمی کند و دولت باید به مردم کالا با قیمت مناسب دهد. 
محمدحسین فرهنگی درباره سازوکار حذف ارز 4۲۰۰ تومانی، 
گفت: اگر حذف ارز 4۲۰۰ تومانی جایگزین مناسبی داشته باشد، 
ایرادی ندارد. وی بیان کرد: بنده معتقدم که دولت به جای حذف 
ارز 4۲۰۰ تومانی باید به مردم کالا با قیمت مناسب دهد. نماینده 
تبریز در مجلس تصریح کرد: دولت باید سازوکاری را فراهم کند 
که کالاهای اساسی با قیمت مناسب در اختیار مردم قرار گیرد. 
پول دادن به مردم و افزایش رقم یارانه ها، حذف ارز 4۲۰۰ تومانی 
را جبران نمی کند چرا که رشد تورم بیشتر از این پول و ارقامی 

است که در قالب یارانه به مردم داده می شود.

 

رفع دغدغه 
نمایندگان در طرح 

جدید صیانت!

 بجای افزایش یارانه
کالا بدهید

 اصلاحات به دنبال 
 راهکار برای 

حل مشکلات مردم

اصلاحات تعریف ثابتی ندارد بدین معنا که در هر مقطع در 
تلاش برای اصلاح موضوعی است که جامعه با آن مواجه است. در 
سال 7۶ نیاز به اصلاحات در حوزه سیاسی بود و اکنون مولفه های 
دیگر مدنظر اصلاح طلبان است چنانکه سید محمدرضا خاتمی 
گفت: ما در نظامی زندگی می کنیم که معتقدیم مردم باید در آن 
همه کاره باشند پس اولین اقدام در جریان اصلاحات باید بازسازی 
رابطه با مردم باشد. باید ادبیات جریان اصلاحات تغییر کند. ما باید 
به مردم بگوییم که حرف ما چیست و می خواهیم چه چیزی برای 
آنان به ارمغان بیاوریم. امروز چقدر جریان اصلاحات در کنار مردم 
است. جز تعدادی بیانیه چه حرکتی از این جریان دیده می شود. 
آیا مردم فکر نمی کنند که اصلاحات هم برای وضعیت کنونی 
برنامه ای ندارد. نایب رئیس مجلس ششم تأکید کرد: ما باید در 
درون جریان اصلاحات به دنبال راهکارهایی تخصصی برای حل 
مشکلات مردم و تربیت نیرو باشیم. نباید مدام حرف های تکراری 
را به زبان بیاوریم بلکه باید به مردم بگوییم اگر هدف توسعه و 

آبادانی کشور است مثلا در حوزه سیاست خارجی چه باید کرد. 

  کریمی قدوسی: هاشمی و خاتمی توسط سرویس های 
جاسوسی دشمن مدیریت می شدند

   »آرمان ملی« روایت می کند:

 عقده گشايی عليه 
 هاشمی و خاتمی 

به بهانه ٩دی


